

ဟစ်ဂျရီ သက္ကရာဇ် ၁၄၃၃ ခု ရှောင်ဂါလ်လ ၁ ရက်။ ၂၀၁၂ ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်-

ဥပုသ်လတွက် ဝါကျွတ်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်-- မိန့်ခွန်း

မြန်မာမွတ်ဆလင် အပေါင်းနှင့် တစ်ဘက်သတ် နှိပ်ကွပ်ခံနေရသူများ၊ အမှန်တရားဘက်မှ ရပ်တည်နေသူများ အားလုံးအကို မေတ္တာပို့သပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်များဟာ တစ်နှစ်မှာ အီးဒ် ဆိုတဲ့ ဝေါဟာရနဲ့ နှစ်ကြိမ်နှစ်ခါ နှစ်စဉ် ကျင်းပ ဆင်နွှဲနေပါတယ်။ ကျွန်တော် လေ့လာမိသလောက် အီးဒ် ဆိုတဲ့ အာရ်ဗီဝေါဟာရရဲ့ အဓိပ္ပါယ်က ဝမ်းမြောက်အဲ လဲ ပျော်ရွှင်တဲ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား ကျင်းပတဲ့ ပွဲတော်ကို အီးဒ် လို့ သုံးပါတယ်။ ဒါကြောင့် အာရပ် ခရစ်ယာန်များက ခရစ်မတ် ပွဲတော်ကို အီးဒ်လ် မီးလားဒ် လို့ ပြောဆိုပါတယ်။

အာရ်ဗီဝေါဟာရနဲ့ ပတ်သက်ရင်းနှီးတဲ့ ကျွန်တော်တို့ မွတ်ဆလင်တွေကလည်း ဥပုသ်လကုန် ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကို အီးဒ်လ် ဖီးသေလ် လို့ ခေါ် ကျင်းပပြီး၊ ကံဆောင်ပရိဂျီသ် ပြုတာ ဟာဂျ် အခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုတဲ့ ပွဲတော်ကို တော့ အီးဒ်ဒ်လ်အသွဟာရ် လို့ ခေါ်ဆို ကျင်းပလေ့ရှိပါတယ်။

ဒီနေ့ဟာ ကျွန်တော်တို့ မွတ်ဆလင်များ အတွက် အီးဒ်လ်ဖီးသေလ် ပွဲတော် ကျင်းပနေတဲ့ နေ့ပါ။ ဒီနေ့မှာ ကျွန်တော်တို့ဟာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ပြန်လည်သုံးသပ်ကြည့်ပါ။ အမှန်တစ်ကယ် ဝမ်းသာအဲလဲနဲ့ ကြည်းနူးမှုတွေ ရင်ထဲမှာ တစ်ကယ်ပဲ ရှိနေပါသလား။ သို့မဟုတ် ရင်ထဲမှာ ပြည့်တင်း မွန်းကျပ်မှုတွေနဲ့ ဟန်ဆောင်ပန်ဆောင် အီးဒ် (ပွဲတော်)ကို ပြုလုပ်နေကြပါသလား။---

ကျွန်တော်ယုံကြည်နေပါတယ်။ ဒီနေ့ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာမွတ်ဆလင် အားလုံးရဲ့ အဖြစ်က သူ့အတွက် လာဘ် လာဘာ ငွေစ၊ ကြေးစလေး ရမလား ဆိုတာကို ရင်ထားမှာ ထားပြီး မျက်နှာက အပြုံးတုနဲ့ လူတိုင်းကို ဆက်ဆံ နေရတဲ့ တည်းခိုခန်းက ဧည့်ကြိုတစ်ဦးရဲ့ အပြုံးမျိုးနဲ့ သာယာနေရတဲ့ အဖြစ်ထက် မပိုနိုင်ပါ။ ဘယ်နေ့မှာ ငါတို့ အတွက် ဘေးဒုက္ခများ လာလေမလဲလို့ ရင်ထဲမှာ အပူမီးတွေ ကိန်းနေရဆဲပါ။

ဒီအပူမီးတွေကို ကုစားဖို့ လူအများစုကြီးက လောကီငွေကြေး အမြောက်အများကို အလှအယက် ရှာဖွေနေကြ တယ်။ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ဘေးဘယများကို ဒီငွေကြေးနဲ့ ဖုံးလိုက်မယ် ဆိုတဲ့ သဘောမျိုးလည်း တစ်ချို့မှာ ရှိနေ ပါတယ်။ ကိုယ်အတွေ့အကြုံနဲ့ကိုယ်- ကိုယ့်အယူအဆနဲ့ကိုယ် ဖြစ်နေတာကြောင့် လူတစ်ဦးချင်းရဲ့ ပုဂ္ဂလ ခံစား များကို မှားသည် မှန်သည် မဝေဖန်လိုပါ။ ဒါပေမယ့် လူတိုင်းကိုတော့ စနစ်တကျ ပြန်လည်သုံးသပ်စေဖို့ သတိ ဖော်ပေးလိုပါတယ်။

ဒီနေ့ မြန်မာ မွတ်ဆလင်တွေဟာ မတော်မတရား တစ်ဘက်သတ် နှိပ်ကွပ်ခံနေရတာကို မွတ်ဆလင်တိုင်းသာ မက အမှန်တစ်ကယ် လူ့အခွင့်အရေးမှာ တန်ဖိုးထားတဲ့ လူတိုင်း သိနေမြင်နေပါတယ်။ ဒီလို အရေးကြီးတဲ့ သော့ချက်ကို အရင်မရှင်းဘဲ လက်ပူတိုက် ဖုံးဖိ ရှင်းနေယုံနဲ့ ကိစ္စတစ်ရပ်ဟာ အဆင်ပြေသွားမှာ မဟုတ်ပါ။ မိမိ

နဲ့ မိမိရဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်ကြီး တစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာသွားမှ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း အေးချမ်းသာယာနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ မိမိ အိမ်တစ်လုံးထဲပဲ-- မီးဘေး အာမခံ ဝယ်ထားပေးမယ့်၊ ပတ်ဝန်းကျင်က အိမ်တွေဟာ အလွယ်တစ်ကူ လောင်ကျွမ်းနိုင်တဲ့ လောင်စာတွေ ဖြစ်နေရင်--၊ အချိန်မရွေး မီးထလောင်နိုင်တယ်၊ အချိန်မရွေး အိုးအိမ် ဥစ္စာများ ဆုံးရှုံးသွားနိုင်တယ်။ မိမိရဲ့ မီးအာမခံ လျှော်ကြေးက ဘေးဒုက္ခရောက်ပြီးမှာ ပြန်ရကောင်းရလာမှာ ဖြစ်တယ်၊ ဒါတောင် မသေချာလှပါ။ အလားတူပဲ-- မြန်မာ့မွတ်ဆလင် တွေဟာ မိမိရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရယူဖို့ ကြိုးစားတဲ့ အခါမှာ ရခိုင်မှာ ဘာဖြစ်ဖြစ် ငါတို့ ဗမာပြည်ဘက် အခြမ်းကို မကူးစက်လာရင် ပြီးရော စိတ်မျိုး၊ ကချင်မှာ ဘာဖြစ်ဖြစ် ငါတို့ ကရင်ဘက်ကို မကူးစက်လာရင် ပြီးရော စိတ်မျိုး- ဘယ်သူသေသေ ငတေမာ ပြီးရော ဆိုတဲ့ စိတ်မျိုးကို လုံးဝ မထားသင့်ပါ။

လူ့အသိုင်းအဝိုင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အနစ်နာခံရပါမယ်။ စည်းလုံးညီညွတ်ရပါမယ်။ ငါသေမှာ ကြောက်လို့ ဆိုတဲ့ စိတ်နဲ့ ယုတ်မာနေသူများကို အလိုက်သင့်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဟာ အနစ်နာခံနေခြင်း မဟုတ်ပါ။ ဘယ်သူမှ အလကား မသေချင်ပေမယ့်- မတရားမှုများ ပပျောက်သွားအောင် ပြောသင့်တာများကို ပြောရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယုတ်မာသူများဟာ ညီညွတ်လာတဲ့ အင်အားတစ်ခုကို အချိန်မရွေး ဖြိုခွဲ အားနည်းသွားအောင် လုပ်ပစ်ဖို့ ကြံစည်နေတယ် ဆိုတာကိုလည်း အမြဲတွက်ထားရပါမယ်။ ဒါကြောင့် အချင်းချင်း သွေးမကွဲဘူး၊ ငွေကြေး ဥစ္စာနဲ့ ဆွဲမြှူခြင်းအပေါ် မသာယာမိဘူး- ရာထူးဌာနနှုတ်ရကို မမက်မိဘူး အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ ရာထူးမက်မယ်၊ ငွေကြေးမက်မယ်- အမှန်တရားကို ဖုံးကွယ်ထားမယ် ဆိုရင်တော့--၊ အဲ့ဒီ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းဟာ ဘယ်တော့ ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကို ရနိုင်တော့မှာ မဟုတ်ပါ။

နောက်လိုက်များ အနေနဲ့လည်း ကိုယ်ကျိုးကြည့်တဲ့ ခေါင်းဆောင်များကို နေရာမပေးသင့်တော့ပါ။ အချင်းချင်း ကာဒယာနီ ပရိဝေဇီ ဝါဟာဘီ ဆွန်နီ၊ ရှိယာ ထိုးချ စွတ်စွဲနေပြီး တစ်ကယ့် သတ္တိကောင်း ခေါင်းခံရဲတဲ့ ခေါင်းဆောင်များကို ပုတ်ခတ်ပါယ်သတ်နေခြင်းများကိုလည်း အထူးဆင်ခြင်ရတော့မယ့် ကာလကို ရောက်နေပါတယ်။ ဘယ်သူဖြစ်ဖြစ် မိမိရဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းတစ်ခုကို တစ်ကယ့် စေတနာကောင်းနဲ့ သတ္တိကောင်းနဲ့ အမှန်တရား အတွက် လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်မယ့် လူသားကိုသာ ဦးစီးဦးဆောင်တင်မြှောက်သင့်ပါတယ်။

ငါ နာတုံးခဏ အမေလေးတ၊ ပြီးရင် နဂိုဇာတ်ကို ဆက်က နေတဲ့ အလေ့အကျင့်မျိုးက ပညာမဲ့တို့ရဲ့ အလေ့အကျင့်များ စိတ်စရိုက်များ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို စိတ်စရိုက် ပိုင်ရှင်များဟာ အိမ်နိမိတ် ဆိုင်ရာမှာ အလွန်အားနည်းနေပါသေးတယ်။ မိမိကိုယ်မိမိ ပြန်လည် ဆင်ခြင်သင့်ပါတယ်။ အယူသည်းခြင်းဟာ အိမ်နိမိတ်ခြင်း အိမ်နိမိတ်ကြီးခြင်း မဟုတ်ပါ။ အနစ်နာခံခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ခြင်း၊ စွန့်စားခြင်း လူထုအတွက် သောကထားခြင်း၊ မိမိထက်ပိုပြီး မိမိရဲ့ အသိုင်းအဝိုင်းကို ဦးစားပေးခြင်း မိမိရဲ့ အသိုင်းအဝိုင်း အနာဂတ်ကို တွက်ချက်ပြီး အသိုင်းအဝိုင်းကောင်းစားမယ်ဆိုရင် မိမိဘက်က ဘာမဆို လုပ်ရဲ ပေးဆပ်ရဲခြင်းသည်သာ အိမ်နိမိတ်ကြီးခြင်း အိမ်နိမိတ်မြင့်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အနေနဲ့-- မြန်မာနိုင်ငံထဲမှာ ရှိသမျှသော မွတ်ဆလင်များရဲ့လက်တွေ့ ခံစားချက်များ နစ်နာချက်များကို ကုစားပေးနိုင်ရပါမယ်။ အလားတူ အခြားသော သူများရဲ့ နစ်နာမှု၊ ဆုံးရှုံးမှု အားလုံးကိုလည်း တတ်အား

သမျှ ကာကွယ်ကုစားပေးရပါမယ်။ မတရားမှု အားလုံးကို ရပ်တန့်သွားအောင် ကြိုးစားရပါမယ်။ ဒီအတွက် အသင်းအဖွဲ့တိုင်းရဲ့ ခေါင်းဆောင်တိုင်းမှာ တာဝန်ရှိနေပါတယ်။ ငါ့အသင်း ကောင်းစားဘို့ ငါ့ဂိုဏ်း ကောင်းစား ဘို့၊ ငါ့အမျိုးအနွယ် ကောင်းစားဘို့ ဆိုတဲ့ စိတ်မျိုးသာ ထားနေရင်တော့-- ဒီလို ခေါင်းဆောင်မျိုးကို အဲ့ဒီ အသိုင်း အဝိုင်းက ဖယ်ရှားပစ်ရမှာပါ။ ဒီအတွက် လူထုမှာလည်း အသိရှိနေဘို့ လိုပါတယ်။ ခေါင်းဆောင်ဆိုသူ လှည့် တိုင်း လည်နေတဲ့ လူတန်းစားမျှသာ ဖြစ်နေသေးရင်တော့-----။ နောင်မျိုးဆက်ပေါင်းများစွာအထိ အဲ့ဒီ လည်ပတ်ခြင်း ရဟတ်ထဲမှာသာ မွေနေရမှာပါ။-- စစ်မှန်တဲ့ အီးဒ် (ပျော်ရွှင်မှု ပွဲတော်) ဆိုတာ ဘယ်တော့မှ ဖြစ် လာတော့မှာ မဟုတ်ပါ။

မြန်မာတစ်ပြည်လုံးမှာ ရှိတဲ့ မွတ်ဆလင်များ အနေနဲ့ စစ်မှန်တဲ့ အီးဒ် ရဲ့ ရသကို ခံစားနိုင်အောင် အမှန်တစ်ကယ် ကြိုးစားကြပါလို့ တိုက်တွန်းပါတယ်။ အလားတူ လူ့အခွင့်အရေး လှုပ်ရှားသူများ အနေနဲ့လည်း မိမိရဲ့ ရင်ထဲမှာ အစွဲကင်းပြီး တစ်ကယ့် လူသားတွေ အတွက် အလုပ်လုပ်ပေးနေတဲ့ ဆိုတဲ့ အသိနဲ့ လူ့အခွင့်အရေးနေ့ ကို ဘဝင်ကျကျ စိတ်ချမ်းသာသာ ဆင်နွှဲနိုင်အောင် ကျင်းပနိုင်တဲ့ နေ့ရက်များပေါ်လာပါစေလို့ မေတ္တာပို့သပါတယ်။

ဦးဌေးလွင်ဦး

ကုရ်အံဘာသာပြန် ဆရာ

B.A၊ မြန်မာစာ (ရန်ကုန်)။ A A (Media Marketing, Utica NY, USA)